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Izziņa par saņemtajiem komentāriem pēc 2023. gada 26. septembra Lauksaimnieku Konsultatīvās padomes sanāksmes par ES ārkārtas atbalstu lauksaimniekiem 

Nr. 

p.k. 
Organizācija Komentārs ZM komentārs Rezultāts, priekšlikums 

1. LOSP Vajag ierakstīt, ka piena lopkopībā ņem vērā 

2022.gada ieņēmumus par pienu 50% pret šī 

gada 6 mēnešiem ieņēmumiem par pienu, kas 

pārrēķināti uz vienu liellopa vienību. 

Jo, ja skaitīs lauksaimniecības ieņēmumus, tad 

var izkrist ārā saimniecības, kuras ir pārdevušas 

graudus šajā gadā un guvušas ienākumus, kas 

samazinās zaudējumus, bet neviens neņem 

vērā, ka nopirkti vietā citi graudi. Par to tika 

minēts KP. Tāpat problēmas rodas 

saimniecībām, kuras šogad vairāk brāķējušas 

govis, jo viņas saņem maksājumu par gaļu, kas 

atkal izjauc aprēķinu. 

Ja jāvērtē ieņēmumu kritums attiecīgā 

nozarē – piena lopkopībā, aitkopībā utt., tad 

katram pretendentam būs jāsniedz ne tikai 

operatīvie dati par attiecīgo periodu 2023. 

gadā, bet arī par 2022. gadu. LAD no VID var 

izgūt tikai datus (no gada pārskatiem, D3 un 

D3¹ deklarācijām) par lauksaimniecības 

ieņēmumiem saimniecības līmenī, bet nevis 

attiecīgā sadalījumā pa nozarēm. 

Turklāt, LAD nevar pārliecināties par šo datu 

korektumu. 

 

Skatoties statistikas datus, var secināt, ka 

piena cena 2023. gada 1.pusgadā pret 

2022.gada 1.pusgadu ir samazinājusies par 

20%. Savukārt attiecīgi pārtikas kviešu cenai 

šajā periodā samazinājums ir par 35%. 

Vērtējot ieņēmumu samazinājumu 

saimniecību līmenī - abos sektoros 2023. 

gada 1.pusgadā salīdzinot pret 2022.g. 1. 

pusgadu ir kritums. 

Ņemts vērā. 

 

Lai mazinātu administratīvo slogu, 

ZM ierosina saglabāt pieeju, ka vērtē 

kopējos ieņēmumus no 

lauksaimniecības saimniecību 

līmenī, bet rēķina ieņēmumus uz 

vienu nosacīto liellopu vienību un 

savstarpēji salīdzina 2023. gada 

attiecīgo periodu proporcionāli 

2022. gada ieņēmumiem uz vienu 

nosacīto liellopu vienību. 

Šajā gadījumā ierosinājums ir ņemt 9 

mēnešu periodu, jo, piemēram, 

liellopu gaļas nozare šobrīd saskaras 

ar būtisku cenas samazinājumu. 

Turklāt krusa skāra lauksaimniekus 

augusta mēnesī. 

Šāda pieeja ievērtētu gan 

saimniecības paplašināšanos, gan 

lopu skaita samazināšanu dēļ 

radušām grūtībām saimniecībā. 

 

1) LAD: 

• iegūst datus no VID par 

saimniecības kopējiem 

ieņēmumi no lauksaimnieciskās 

darbības 2022. gadā; 

• aprēķina saimniecības vidējos 

ieņēmumus no lauksaimnieciskās 

darbības 2022. gada 9 mēnešos 

(t.i., 2022. gada l/s ieņēmumus 

dala ar 12 un reizina ar 9); 

• iegūst no LDC datus par 

saimniecībā vidējo nosacīto 

2. Jauno zemnieku 

klubs 

Lūgums papildināt prasību par zaudējumu 

pierādījumu ar: ieņēmumi no piena 

realizācijas rēķinot uz 1 slaucamu govi ir 

samazinājušies par 20% konkrētā laika 

periodā. Jo vairāki mūsu biedri brāķēja un 

realizēja liellopus gaļas pārstrādei šogad, kad 

būtiski samazinājās piena iepirkuma cena, kā 

arī meklēja citus ienākuma veidus lai spētu 

samaksāt rēķinus, kas iekrīt pie 

lauksaimniecības ieņēmumiem.  Kā arī 

aprēķins uz 1 slaucamu govi ir nepieciešams 

tām dažām saimniecībām, kas šajos laikos ir 

spējušas palielināt ganāmpulku neraugoties uz 

zaudējumiem, bet redzot ilgtermiņa iespējas. 

3. Zemnieku Saeima Aicinām, atbalstu lopbarības iegādei 

lopkopības nozarei – piena, liellopu, aitu, kazu 

un zirgu nozarēm piešķirt, ja saimniecības 

2023.gada 1. pusgada ieņēmumi no l/s 

darbības saimniecības līmenī ir par 20% mazāki 

nekā 50% no 2022. gada deklarētajiem 

ieņēmumiem, rēķinot uz vienu dzīvnieku 

vienību. 



liellopu vienību skaitu periodā no 

01.01.-30.09.2022. un periodā no 

01.01.-30.09.2023. (9 mēneši). 

2) Pretendents iesniedz operatīvos 

datus no gada pārskata, D3 vai D3¹ 

veidlapām par ieņēmumiem no 

lauksaimnieciskās darbības periodā 

no 01.01.-30.09.2023. (9 mēneši). 

3) LAD aprēķina saimniecības 

ieņēmumu uz vienu nosacīto liellopu 

vienību izmaiņas, %.  

4) Ja izmaiņa ir vienāda vai virs -20%, 

tad tiek aprēķināts atbalsts – 

atbalsta likme * saimniecības 

nosacīto liellopu vienību skaits uz 

01.10. 2023. (atbalsts tiek aprēķināts 

par dzīvnieku skaitu, kas atrodas 

saimniecībā uz 1.10.2023. nevis 

vidējais periodā). 

5) Ja atbalsta pretendents vēlas, viņš 

var sniegt operatīvos datus par 2022. 

un 2023. gadu attiecīgajiem 

periodiem attiecīgajā lopkopības 

nozarē. LAD ņem vērā individuāli 

iesniegtos datus. 

4. LOSP Beigās jāpieraksta punkts, ka, ja netiek 

iesniegts pietiekams pieteikumu skaits, tad 

atlikušos līdzekļus sadala proporcionāli, tiem 

kas ir pieteikušies. Lai nezaudējam naudu, ja 

nu gadījumā nepiesakās. 

Normatīvā aktā tieši šādā redakcijā normu 

nevarēs iekļaut, bet šajā gadījumā var 

noteikt augstāko iespējamo atbalsta likmi. 

Ņemts vērā. 

Noteikumu projektā tiks noteikta 

augstākā iespējamā atbalsta likme, 

taču jāņem vērā, ka tā mainīsies 

atkarībā no pieteikumu skaita. 

5. Jauno zemnieku 

klubs 

Mūsu skatījumā atbalsts zirgiem ir nepamatots, 

jo viņi nepiedalās pārtikas nodrošināšanā. 

Regulas mērķis nav virzīt atbalstu tikai tiem, 

kas piedalās pārtikas nodrošināšanā.  

Nav ņemts vērā. 

6. Jauno zemnieku 

klubs 

Saprotot, ka mums vairāk nav laika izdomāt 

stratēģiski sakarīgāku variantu, šie divi labojumi 

nedaudz uzlabos piena lopkopju iespējas 

saņemt atbalstu (kas nosegs apmēram 1 

mēneša zaudējumus). Ja mums būtu vairāk 

laiks, tad pie esošā finansējuma mēs ieteiktu to 

sadalīt tikai piena lopkopības saimniecībām 

(kur dotu iespēju saimniecībām segt 3-4 

mēnešu zaudējumus). Nevis tā jau mazo 

finansējumu pārdalīt uz pēc iespējas lielāku 

pretendentu skaitu ārkārtas atbalstam, jo 

Regula paredz atbalstu visvairāk skartajām 

lauksaimniecības nozarēm un tādējādi ZM 

veica attiecīgus aprēķinus, kas tika 

prezentēti KP laikā. 

Turklāt šādu pieeju neatbalstīja citi KP locekļi. 

Nav ņemts vērā. 



piena lopkopībā krīze sākās februārī, bet 

pārējām pievilktajām nozarēm grūtības sākās 

vasarā gādājot barību. 

7. Zemnieku Saeima Aicinām atbalstu augļkopības nozarei piešķirt 

tikai par ražojošajiem dārziem, attiecīgi ņemot 

vērā ieņēmumus no produkcijas 

ražošanas 2022.gadā.  

Tika pieteikti jau dārzi, kas ražo un LLKC un 

VAAD to konstatēja apsekojumos (jo 

atsevišķiem bija konstatēts, ka vēl nav 

sasniegta ražošanas gatavība). 

2022. gada ieņēmumi netiks vērtēti, tika 

apsekots katrs saņemtais pieteikums. 

Daļēji ņemts vērā. 

 


